
 
 

 
Skolebestyrelse dagsorden - referat  

 
Dato: Torsdag d. 15. september 2022 
Tid: 17 - 19 
Sted: Fensmarkskolen, indgang fra Guldbergsgade 97, 2200 Kbh. N 
Mødedeltagere: Medlemmerne af skolebestyrelserne på Heerup skole, Strandparkskolen, 
Øresundsskolen og Fensmarkskolen samt skolekonsulent IBØ Klaus Toft Høg 
Afbud: Afbud meldes til egen skole 
Referent: Christina Mie Hansen, Fensmarkskolen 
 

 
   
Ansvarlig Dagsorden: 

 
Bilag Information

/Drøftelse/ 
Beslutning/
Proces 

Tid 

 Godkendelse af dagsorden og referat x B 5 
min 

 Referat:  
Referatet er godkendt. 

   

 Præsentation 

Præsentation af medlemmerne af de 4 
skolebestyrelser samt skolekonsulent Klaus Toft Høg 

 I  10 
min 

 Referat:  
Kort præsentation af skolekonsulenten. Han hilser fra 
Morten Østergård (skolechef for indre by og 
Østerbro), der desværre var forhindret i at deltage på 
dette møde – men han har intentioner om at deltage 
på det næste møde, da han er meget optaget af 
skoleudvikling på tværs af de 4 specialskoler.  
 

   

 Opsamling fra sidste møde d. 27. april 2022 

Kommunikation ml. skole, hjem og 
bosteder/aflastning 

 I, D, B, P 
 
 

10 
min 

 Referat: 
Opfølgning fra sidste møde. 
Personalet på bostederne kan komme på AULA – de 
bliver tilknyttet som særskilt konsulenter og kan kun 
tilgå de informationer som vedrører det enkelte barn 
Aflastningsinstitutioner bliver ikke oprettes på AULA 
– årsagen er, at de har for mange børn tilknyttet.   
 

   

 Forældrenetværk 
Netværk blandt forældre til børn med handicap 
indledt af næstformand Michael fra Øresundsskolen 

 I, D, B, P 25 
min 

 Referat:  
Afbud fra næstformand fra SB Øresundsskolen 
Michael. 

   



 
 

Ditte (konstitueret skoleleder på Øresundsskolen) 
fortæller på vegne af Michael, at han er optaget af at 
skabe muligheder og rum for, at forældrene kan dele 
erfaringer. På Øresundskolen har han bl.a. været 
initiativtager til at forældre kan låne skolen ud i 
weekenden. 
Hvordan kan vi inspirere hinanden på tværs af de 4 
skoler med gode ideer? 
Jesper (skoleleder på Fensmarkskolen) fortæller, at 
der tidligere har været taget initiativer til forskellige 
tema aftner (bl.a. med fokus på handicapforståelse 
og uddannelsesmuligheder efter folkeskolen) på 
tværs af skolerne. Tilslutning var ikke overvældende. 
Det er svært at finde et relevant emne, da børnenes 
udfordringer er meget forskellige og finde 
pasningsmuligheder.  
 
Det blev besluttet at have fokus på, hvad der kan  
iværksættes på den enkelte skole – og bruger tiden 
til at have en erfaringsudveksling på tværs af de 4 
skoler.  
- Låne skolen legeplads og lokaler 
- Lejet snoezelhuset 
- gåtur i skoven i regnvejr  
- tur i svømmehallen 
 
Initiativer der er planlagt af skolerne (forældre 
engagement i forhold til at deltage i skolens 
arrangementer) 
- Idræts konkurrencedag 
- Fælles spisning. 
- Arrangementer på skolen kan være starten til et 
forældrenetværk. 
 
Skolebestyrelsernes rolle er at sikre lige deltagelse 
muligheder for alle familier. 
 
Lokale Facebookgrupper for skolen eller Facebook 
grupper for de enkelte klasser. 
 
Der findes en fælles Facebook gruppe for alle 
forældre, der har børn på de 4 specialskoler: Den 
hedder: Forældrerådet for Specialskolerne i Kbh 
 
 
Opfordring til alle 4 skolebestyrelser lokalt afprøver 
forskellige muligheder inden næste møde. 
 
Hvis man er interesseret i at komme på en mail liste, 
så vil Michael gerne dele sine ideer med andre inden 
næste møde.  
 



 
 

Pkt kommer på dagsorden igen til næste fælles 
skolebestyrelsesmøde. 

 Kan man skabe mere politisk bevågenhed 
omkring kat 4 i København? 
 
Skolebestyrelsen fra Øresundsskolen ønsker en 
drøftelse af hvorledes man kan sætte mere lys på 
drøftelsen af kvalitet på specialområdet fra politisk 
side, særligt nu op til den kommende valgkamp. 

 I, D. B, P 25 
min 

 Referat: 
Kan vi fælles få politisk bevågenhed for at sikre 
kvaliteten på kat. 4 i KK? 
Eksempel: 
Kørslen er igen i udbud (der er kun fokus på prisen 
men der findes ikke noget kriterier i forhold til 
kvaliteten – hvilket har stor betydning for børnene). 
Det kunne være begrænsning af den tid børnene må 
være i bussen, faste chauffører,  
Dette kunne også være i tilfælde af byggeprojekter. 
Vi skal skabe bånd til nogle politikere (vi skal skabe 
dialogen til nogle politikere, der har en interesse for 
området). 
 
Den 1.november 22 afholder børne- og unge 
udvalget et fælles møde for alle fra 
skolebestyrelserne. Det er børne- og unge udvalget 
der sætter dagsorden i forhold til skoleområdet. 
Erfaringen er at det kun er en meget lille del af mødet 
som omhandler specialskoler – men det er måske i 
dette rum, at vi kunne vi finde ud af, hvilken en 
politiker som kunne være interesseret i at kaste lyst 
på vores udfordringer. 
Vi kunne efterfølgende invitere en eller flere politiker 
ud til et andet møde for specialskolerne. Dagsorden 
og sted for mødet følger og der opfordres til 
deltagelse fra de 4 x SB. 
 
Der er et stormøde d. 20. september i handicap 
rådet, det kunne også være en mulighed. Desværre 
er vi lidt sent ude. 
 
En ide kunne også være at koordinere det politik 
årshjul, så vi kan være bedre forberedt – og ikke 
misse vigtige møder. Fensmarkskolen vil gerne følge 
op på dette inden næste møde,  
 

   

 Royal Run  
 
Heerup skole ønsker at drøfte mulighederne for at 
deltage i Royal Run på tværs af de 4 kat. 4 skoler 

 I, D, B, P 15 
min 

 Referat:     



 
 

Kunne vi lave et hold for specialskolerne i 
København for at skabe bevågenhed og gode 
oplevelser for både forældre og børn. 
 
Vi kunne træne sammen op til løbet og have det som 
en fælles oplevelse. 
Øresundsskolen og Heerupskolen vil gerne tage 
initiativ – det er familierne der skal melde sig til. Ditte 
fra Øresundsskolen og Frank fra Heerup skole 
undersøger om det er mulighed at tilmelde et stort 
fælles hold.  
 
 

 Kørsel  
 
Fensmarkskolens bestyrelse er nysgerrige på 
hvorledes kørslen fungerer på de 4 skoler og er der 
fælles opmærksomheder vi samlet skal forholde os 
til?  

 I, D, B, P 20 
min 

 Referat: 
HB: 
Der er faste chauffør om morgenen men om 
eftermiddagen er det ikke en mulighed. 
Svingende hjemkomst tider. 
HB mangler busser, chauffør og ledsagere (På 
Øresundsskolen er der pt forældre, der agerer som 
ledsagere for deres børn i busserne). 
Taxa bliver sat ind som supplement, men der ingen 
forudgående information om det og det virker ikke 
som om, at chaufførerne er ”klædt på” med 
tilstrækkelig viden om vores børn. 
Der har været bøvl med kørsel listerne. 
 
VBT: 
Der er ikke busser nok, kan ikke få tilstrækkelige 
chauførere – mange børn i busserne og børn, der 
ikke matcher hinanden. De har ikke helt styr på, 
hvornår børnene er i aflastning. 
 
Bedre Busservice:  
Der er ingen forældreklager og Heerup skole oplever 
at firmaet tilbyder bedre vilkår for chaufførerne og 
opkøber busser. 
 
Kan vi som fælles forældrebestyrelser gøre noget 
fælles i forhold til det kommende kørselsudbud? 
 
Fælles brev fra for forældrene og skolerne så vi kan 
forsøge at påvirke afgørelsen, således det ikke kun 
er prisen som bliver afgørende. 
Udbuddet er afsluttet d. 8. okt. så det er desværre for 
sent at ændre vilkårene for udbuddet.  
Vi skal være ordentlig forberedt til næste udbud.  

   



 
 

 
Der er erfaringer fra specialbørnehaverne, at 
forældrene ønsker at komme med ind i kontrakterne.  
Vi skal fælles lave en liste med ting, der er vigtige for 
børnene/forældrene, så den er klar inden næste 
udbud.  
 

 Evt.  I 5 
min 

 Referat: 
Morten Østergård vil gerne deltage på næste møde.  

   

 Punkter til næste møde 
  
Opmærksomheder til vores næste fælles møde 
tirsdag d. 2. maj 2023 kl. 17-19 på Fensmarkskolen – 
se ovenstående. 
 

 B 5 
min 

 Referat: 
 

   

 


